

24. august 2025

Referat af bestyrelsesmøde 18. august 2025

Deltagere Henning Carlsen, Preben Larsen, Flemming Roesbjerg, Torben Toft-Nielsen, Bodil Madsen, Anne Marie Molter Rasmussen, Sarah Töpperwien, Mads Franklin og Morten Holm (referat)
Klubhuset, kl. 17.00 – 19.00

Afbud Bente Aalund og Skiudvalget

Forslag til Dagsorden

1. Dagsorden
2. Siden sidst, Meddelelser m.v.
3. Kandidater til bestyrelsen til generalforsamlingen 2026
4. MTB-træning – uddannelse af trænere og trænerkapacitet
5. Skiudvalget og Alpinturen
6. Ny hjemmeside og Skismøren
7. Overvejelse om nyt logo
8. Eventuelt

1. Dagsorden

Ingen ændringer til det udsendte forslag til dagsorden.

2. Siden sidst, Meddelelser m.v.

- Løbeafdelingen, udvalg og konstituering af formand: Anne Marie har meddelt, at hun træder tilbage som formand for Løbeafdelingen ifm det kommende Årsmøde, hvor udvalget for det kommende år skal vælges. Der er p.t. ikke nogen kandidater, men udvalget drøfter det på deres møde i den kommende uge.
- Løbeafdelingen, Alpeløb 21. september: Der er ca. 90 tilmeldte, heraf er der til stor, positiv overraskelse ca. 45 tilmeldt til halvmaraton. Udvalget siger til, hvis der er problemer med at finde frivillige til dagen eller der er brug for andet.
- Anne Marie og løbeafdelingen bestiller nye bannere til Start og Mål, og 4 nye beachflag. Det betales af klubkassen i og med det også kan bruges af andre afdelinger.
- Løvfaldstur 2025: Bliver igen i år sidste søndag i oktober ifm overgangen til normaltid. Flemming og Morten koordinerer (og vil meget gerne have hjælpere).
- Klubhuset, rengøring og maling af herrernes baderum: Skimmelsvamp i herrernes bruserum, som igen er kommet frem, blev drøftet. Enighed om, at det er svært at få en langtidsholdbar løsning, når ydervæggene er af isoleret letbeton. Der kan gøres grundigt rent med måneders mellemrum, og evt. gerne i kombination med en væsentlig bedre udluftningsventil. Henning afklarer sådan udluftningsmulighed med kommunen (der refunderer omkostninger til vedligeholdelse af bygningen)
- Klubhuset, information i "Info-skabet" og skiltning: Preben har hængt opdateret information op (med det nye logo). Afdelingerne må selvfølgelig sige til, når man gerne vil have noget hængt op. Skilt i gavlen på bagsiden af huset er undervejs – der kan skydes på Morten, hvis nogen (af medlemmerne) beklager sig.
- Møde om status på nyt klubhus: Kommunen har indkaldt til nyt orienterende møde om projektet. Henning koordinerer deltagere, her og nu deltager Kurt Jeppesen (løbeafd.) samt Bodil og Flemming. Henning er forhindret.
- OCR-løb (september) og eventyrløbet (sidste søndag i oktober): Rico spørger om hjælpere, Henning koordinerer. Henning taler samtidig med Rico om ikke at bruge arealet umiddelbart uden for bagdøren på klubhuset til Eventyrløbet af hensyn til afviklingen af vores egen løvfaldstur.

3. Kandidater til bestyrelsen til generalforsamlingen 2026

Bente, Preben og Flemming har alle 3 tidligere meldt ud, at de ikke ønsker genvalg på kommende generalforsamling. Der skal derfor findes nyt bestyrelsesmedlem, ny kasserer, og ny næstformand. P.t. er der

ikke nogen tilsagn til nogen af posterne. Besluttet, at vi selv forsøger at finde nye kandidater og samtidig efterlyser kandidater i blandt andet Skismøren. Henning og Morten koordinerer "efterlysninger".

Mht opgaver knyttet til de 3 hverv er det godt at være opmærksom på:

- Det er ikke et formelt krav, at medlemsadministrationen udføres af "bestyrelsesmedlem" – så der er mulighed for, at adskille den opgave fra hvervet som bestyrelsesmedlem, hvis der er behov.
- Tilsvarende er det ikke et formelt krav, at rollen som husbestyrer (af klubhuset) udføres af næstformanden.
- Endelig er der til kasserer-posten nogle opgaver, der kan udføres af andre end kassereren, hvis der er behov. Det er mindre opgaver, men da de "rene" kasserer-opgaver i forvejen er en rigtig stor opgave, kan det evt. give god mening, at få dem flyttet til en anden rolle eller tillidsperson.

4. MTB-træning – uddannelse af trænere og trænerkapacitet

Henning har koordineret med Sarah og MTB-udvalget, at der laves en 1-dages træneruddannelse målrettet nye trænere. Der er generelt brug for flere trænere, men for nærværende ser det OK ud for efterårets hold. De overskydende pladser på kurset fyldes så vidt muligt op med eksisterende trænere i og med omkostningen er for den samlede dag, ikke pr. deltager.

5. Skiudvalget og Alpinturen

Efter Freddy's meddelelse på årets generalforsamling, at han stopper som formand for Skiudvalget, er det ikke lykket, at få en afløser på plads. Enighed om, at det er et must, at der er en formand – behøver ikke være 1 person, men der kan ikke være et udvalg uden en leder med budgetansvar, ligesom der ikke kan være et udvalg uden repræsentation i bestyrelsen. Besluttet, at Henning skriver til de resterende 3 personer i udvalget vel vidende at det, som udvalg, har været passivt i de seneste mange år.

Arrangørgruppen af Alpinturen har skrevet til bestyrelsen og beklaget sig over sidste års beslutning om de økonomiske rammer for turen. Som bestyrelsen læser henvendelsen bygger den på en misforstået opfattelse af premisserne for ture i klubbens regi – premisser der ikke bare gælder for alle udvalg og turarrangører i klubben, men også premisser der rent faktisk giver arrangørgruppen af Alpinturen de muligheder, den efterlyser. Bestyrelsen besluttede, at forståelsen af rammerne for klubbture og i det hele taget indstillingen til det, at have aktiviteter i klubregi, bedst tages i mundtlig dialog med arrangørgruppen. Gruppen har ikke svaret på Hennings svar på deres henvendelse, så Henning tager nu personlig kontakt i bestræbelserne på at få omtalte dialog med gruppen i stand. Fra bestyrelsen inddrages Preben, Flemming og Morten i dialogen med gruppen efter konkret behov.

6. Ny hjemmeside og Skismøren

Arbejdet med den nye hjemmeside er genoptaget, og målet er, at den bliver klar til generalforsamlingen 2026. Den første (af to) hovedopgaver, at få "rammen" og selve systemet på plads, blev genoptaget før sommerferien og forventes færdig omkring efterårsferien – mens den anden hovedopgave, at få lagt indhold, billeder m.v. på løsningen, jo så sker fra omkring efterårsferien og frem til generalforsamlingen. Afdelingerne – og bestyrelsen – inviteres med til at lægge indhold på, så snart løsningen er klar til det. Kendskab til, hvordan man redigerer den nuværende hjemmeside kan i høj grad bruges – så det er ingenlunde spildt. Men naturligvis vil der være behov for noget instruktion i nogle af de nye elementer og retningslinjer, og det tilbydes redaktører i både afdelingerne og bestyrelsen derfor, når vi starter med at lægge indhold på.

Som besluttet på sidste bestyrelsesmøde, er der gennemført en mini-undersøgelse af Skismøren. Fokus i undersøgelsen er, hvor mange der i praksis læser "Smøren" efter den er blevet digital. Samtidig forsøges det afklaret, hvad medlemmernes holdning til navnet "Skismøren" er. Morten har opsummeret indkomne svar i en PowerPoint-præsentation (tidligere rundsendt) og præsenteres også i august-udgaven af Skismøren, som udkommer i slutningen af måneden. Konklusionerne på selve undersøgelsen bør ses i sammenhæng med de løsninger den nye hjemmeside giver, og herunder at artikler a la dem Skismøren indeholder, fremover publiceres på hjemmesiden så snart de er lavet – ikke først i en kommende udgave af Skismøren. En egentlig bestyrelses-overvejelse af, om der skal ændres noget i det eksisterende setup kan derfor med fordel afvente nogle måneder indtil den nye hjemmeside er klar. Spørgsmålet bør således kunne tages op på bestyrelsesmødet inden jul, eller senest mødet forud for generalforsamlingen 2026.

7. Overvejelse om nyt logo

På Mortens foranledning blev overvejelser om nyt logo luftet. Drøftelsen på dagens møde havde først og fremmest til formål, at få bestyrelsens umiddelbare vurdering af de muligheder, der ligger i et opdateret logo – og hvor målet er, at vi mere tydeligt kan bruge logoet i når vi forsøger at promovere og synliggøre os (for omverdenen, nye medlemmer osv). Det er samtidig målet, at få et logo der kan rumme de forskellige navne vi bruger på klubniveau og i afdelingerne. I praksis betyder det, at logoet skal kunne rumme både den samlede

klub "Faaborg Sport og Motion" og afdelingerne, eksempelvis MTB'ernes "Alpernes MTB Faaborg" og cykelafdelingens "Faaborg Cykling". Heri ligger også, at navnene skal fremhæves, fordi de rent faktisk fortæller, hvem vi er – mens det ganske populære (blandt medlemmerne) men også indforståede "FSM" gemmes væk. Det er nok vigtigt at fremhæve, hvad der ikke er målet – og som et opdateret logo derfor ikke ændrer på: hverken FSM-farverne eller nogen navne ændres. Det er alene et spørgsmål om, hvordan vi grafisk præsenterer klubben og afdelingerne i et logo.

Mortens løse oplæg blev drøftet men var forståeligt svært at forholde sig til uden der var noget konkret og visuelt at forholde sig til. Det blev derfor besluttet, at Morten laver et oplæg som kan drøftes på næste møde.

8. Eventuelt

Næste møde: Torsdag, den 9. oktober kl. 17 i klubhuset.